
P R O T O K Ó Ł  NR XXVIII/20 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Kątach Wrocławskich 

w dniu 26 listopada 2020 roku 

   

XXVIII Sesja Rady Miejskiej w Kątach Wrocławskich rozpoczęcie o godz. 900 w formie 

wideokonferencji.  Zakończenie sesji o godz. 18:00 

W obradach udział wzięli : 

- radni zgodnie z załączoną listą obecności 

- Burmistrz MiG Łukasz Zbroszczyk, 

- Zastępca Burmistrza MiG Katarzyna Łapińska-Szymańska, 

- Sekretarz Gminy Monika Kwil-Skrzypińska, 

- Skarbnik Agata Dudek-Golińska, 

- merytoryczni pracownicy wydziałów urzędu, 

- mecenas Izabela Przewrocka-Pszczółka 

  

1. Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Skórczak otworzyła XXVIII 

sesję Rady Miejskiej w Kątach Wrocławskich. 

Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Gminy, Przewodnicząca RM na podstawie listy obecności 

stwierdziła quorum radnych niezbędne do rozpoczęcia obrad i  podejmowania 

prawomocnych uchwał. Obecnych 19 radnych.  Nieobecni radni Piotr Sobko i Dawid 

Ludwikowski. Lista obecności radnych załączona do protokołu (zał. nr 1). 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że sesja jest nagrywana i 

transmitowana na żywo.  

Zgodnie z § 24 ust. 5  Statutu Gminy, radni otrzymali porządek obrad. Porządek obrad 
załączono do protokołu (zał. nr 2). 

- radny Jerzy Osiński wnioskował o rozszerzenie porządku obrad o punkt 

sprawozdanie z praworządności w naszej gminie. 

- radny Jarosław Wojciechowski zapytał, czy będzie procedowane stanowisko RIO 

dotyczące wniosku radnego Antoniego Kopeć z poprzedniej sesji. 

- Przewodnicząca RM poinformowała, że stanowisko RIO będzie procedowane przy 

uchwale w sprawie zmian  budżecie gminy na 2020 r. 

- radny Jarosław Wojciechowski uważa, że sprawa ta powinna być omawiana 

wcześniej np. na posiedzeniu komisji, Przewodnicząca odpowiedziała, że wniosek 

stawiany był na sesji , nie na komisji. 



- radny Jerzy Osiński stwierdził, że na ostatniej sesji zostało złamane prawo, toteż po 

konsultacjach z prawnikiem złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o 

sprawozdanie z praworządności w gminie. 

- Przewodnicząca RM poddała pod głosowanie wniosek formalny radnego Jerzego 

Osińskiego o rozszerzenie porządku obrad o punkt sprawozdanie z praworządności w 

gminie. Przewodnicząca RM przypomniała, że wniosek o zmianę porządku obrad 

wymaga bezwzględnej większości ustawowego składu rady. 

Obecnych 21 radnych 

Głosami 10 „za”,  10 „przeciw", 1  „wstrzymujący się” wniosku o rozszerzenie 

porządku obrad nie podjęto. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

3. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych             w okresie międzysesyjnym oraz o wpływającej 

korespondencji, zapytaniach                  i interpelacjach radnych. 

4. Sprawozdania z prac komisji. 

5. Sprawozdanie Burmistrza MiG z działalności w okresie między sesjami. 

6. Pytania radnych i mieszkańców. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

7.1 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok, 

7.2 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kąty Wrocławskie, 

7.3 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w roku 

2021, 

7.4 w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Kąty Wrocławskie z 

Organizacjami Pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w 2021 r. 

7.5 w sprawie nadania nazwy ulicy w Kątach Wrocławskich, 

7.6 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bogdaszowice, 

7.7 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Smolec- ul. Marcepanowa, 

7.8 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Smolec – ul. Ślężańska, 

7.9 w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Smolec - ul, Bażantowa, Babia 

7.10 w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Smolec- ul. Kukurydziana, Żytnia, 

Pszeniczna,  

7.11 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii gminnych dróg publicznych oraz 

ustalenia jej przebiegu, 

7.12 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów w północnej części obrębu Zabrodzie, 

7.13 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu Zabrodzie, 

7.14 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  części obrębów  Zabrodzie i Mokronos Dolny, 



7.15 w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Kąty Wrocławskie, 

7.16 w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia „Rzeczpospolita Samorządna”, 

7.17 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 30 września 2020 r. dotyczącej  wykonania 

nakładki asfaltowej na ulicy Jagodowej w Krzeptowie, 

7.18 w sprawie zmiany w Statucie Gminy Kąty Wrocławskie, 

7.19 w sprawie zmiany uchwały nr XXI/288/16 Rady Miejskiej w Kątach 

Wrocławskich z dnia 25 sierpnia 2016 r. w sprawie określenia zasad, trybu 

przyznawania i pozbawiania oraz wysokości stypendiów sportowych, nagród i 

wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe. 

8. Odpowiedzi  na pytania radnych i mieszkańców, 

9. Sprawy różne, wolne wnioski. 

 

2. Protokół z poprzedniej sesji przyjęto głosami 18 „za”,  2 „wstrzymujące się” 

3. Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała o działaniach 

podejmowanych  w okresie międzysesyjnym oraz o wpływającej korespondencji, 

zapytaniach i interpelacjach radnych, wpłynęły : 
-  petycja mieszkańców Krzeptowa w sprawie nakładki asfaltowej na ulicy Jagodowej, 

- odpowiedź Starosty w sprawie wykonania urządzeń spowalniających ruch samochodowy  w 

Zachowicach, 

- pismo w sprawie chęci zakupu działki gminnej w miejscowości Bogdaszowice, 

- podziękowanie ze szpitala za wsparcie przy zakupie sprzętu medycznego, 

- pismo mieszkańców Bogdaszowic dotyczące budowy chodnika,  

- raport z warsztatów strategicznych. 

- projekt uchwały budżetowej i Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

- uchwała RIO zawierająca stanowisko dotyczące wniosku radnego do uchwały zmieniającej 

budżet gminy, 

- rozstrzygnięcie Wojewody Dolnośląskiego do skargi na bezczynność RM, 

- petycja mieszkańców ul. Śliwkowej w Smolcu w sprawie zalewania posesji , 

- pismo mieszkańca Jurczyc o zmianę studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego, 

- wpłynęła do wiadomości  RM  petycja mieszkańców wsi Sośnica, kierowana do Starosty 

Powiatu Wrocławskiego dotycząca budowy kompostowni, 

- interpelacja radnego Antoniego Kopeć dotycząca wywozu ziemi z Sadkowa, 

- trwają prace komisji nada projektem budżetu na 2021 rok, 

- przewodnicząca RM poinformowała, że przedłużające się sesje generują koszty związane z 

nałożeniem napisów dla niesłyszących,; ostatnia sesja to 65 000 wyrazów, koszt 3 800 zł., 

- Przewodnicząca RM zaproponowała radnym zgłaszanie się drogą mailową do udziału w 

szkoleniu w sprawie obligacji komunalnych. 

 

Do złożonej informacji radni pytali: 

- radny Czesław Pudlik zapytał dlaczego nie ma imiennego głosowania nad zmianą porządku 

obrad, 

- radny Jarosław Wojciechowski stwierdził, że merytoryczne wypowiedzi radnych nie powinny 

być skracane, 



- zastępca Burmistrza poinformowała, że od 20 września gmina jest zobowiązana do migowej 

transmisji obrad i ponosi z tego tytułu koszty, 

 

4. Sprawozdania z prac komisji złożyli: 

- Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju  - radny Jarosław Wojciechowski, 

- radny Grzegorz Pacyna złożył wniosek formalny o ogłoszenie przerwy w obradach i 

wyjaśnienie dlaczego nie ma imiennego głosowania wniosku formalnego zgłoszonego przez 

radnego Jerzego Osińskiego, 

- Pani Mecenas wyjaśniła, że zaistniała sytuacja iż osoba obsługująca Esesję przez nieuwagę 

wprowadziła wniosek formalny jako tajny. Zaproponowała bądź ponowienie wniosku o zmianę 

porządku obrad, bądź pisemny wniosek dwóch radnych o reasumpcję głosowania. 

- radny Jerzy Osiński wycofał wniosek o zmianę porządku obrad, sprawozdanie z 

praworządności w gminie radny przedstawi w formie pytań do Burmistrza, 

 

- Zastępca Przewodniczącego Komisji Dróg, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego – radny 

Krzysztof Bujak, 

- Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – radna Katarzyna Sebzda-Sztul, 

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej i Zagospodarowania Przestrzennego – 

radny Dawid Ludwikowski, 

- Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – radny Sebastian Kotlarz, 

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – radna Danuta Drożdż, 

- Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  - radny Tomasz Giniewski. 

 

-Przewodnicząca RM wyjaśniła, że ponieważ z winy obsługującego eSesję nie był widoczny 

wynik imiennego głosowania, dlatego dwoje radnych składa pisemny wniosek o 

przeprowadzenie reasumpcji głosowania wniosku radnego Jerzego Osińskiego. Wniosek o 

przeprowadzenie reasumpcji głosowania załączono do protokołu (zał. nr 3). 

Wniosek o przeprowadzenie reasumpcji głosowania podjęto głosami 16 „za”,  2 „przeciw”,  1 

„wstrzymujący się”. 

 

Wniosek radnego Jerzego Osińskiego o rozszerzenie porządku obrad o sprawozdanie z 

praworządności w gminie, głosami 10 „za”,   10 „przeciw” nie został przyjęty. Wynik 

głosowania imiennego załączono do protokołu  (zał. nr 4). 

 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza MiG z działalności w okresie między sesjami – zastępca 

Burmistrza szerzej omówiła wybrane zagadnienia ze sprawozdania. Przedstawiła 

informację ze spotkań w jakich uczestniczyła oraz udzieliła odpowiedzi  na pytania 

radnych zadane podczas poprzedniej sesji: 

- odnośnie karty  katalogowej produktu użytego do opryskiwania chwastów na 

chodnikach – firma oczekuje na te dane od firmy Hortiko, 

- odnośnie remontu wiaduktu na autostradzie A4 prace mają się zakończyć 27 listopada 

do godz.15-tej. 

W dyskusji nad sprawozdaniem z działalności Burmistrza: 



- radny Jarosław Wojciechowski oczekuje informacji w zakresie wysokości kosztów działu 

promocji, chodzi o trzy punkty, przeniesienia serwera monitoringu z Komisariatu Policji ale 

dokąd,  -) przetargu na zimowe utrzymanie dróg,   

- zastępca Burmistrza odpowiedziała iż serwer monitoringu przeniesiono do urzędu i należy 

dostosować go do innych warunków, -) odnośnie przetargu na zimowe utrzymanie dróg – jeden 

z oferentów odwołał się do KIO, 

- radny Antoni Kopeć zapytał o zakres, cel i koszty zlecenia przeglądu dróg przez firmę 

zewnętrzną – odpowiedź będzie udzielona w odpowiedziach na pytania radnych, 

- radny Grzegorz Kołcz zapytał o przetarg  na drogę do ogrodów w Gniechowicach – 

odpowiedział Burmistrz- odbyły się dwa przetargi nieskuteczne, rozważa się zlecenie zadania 

z wolnej ręki, bądź rozpisanie kolejnego przetargu 

- radna Gabriela Feldman odnośnie gminnej komunikacji autobusowej, zapytała, czy zostanie 

przywrócone połączenie Kębłowic z Kątami Wrocławskimi – odpowiedział Burmistrz, po 

przetargu w gminie Wrocław, który powinien zakończyć się na przełomie kwietnia, okaże się 

jaka będzie cena wozokilometra i co będzie można zmienić w zakresie komunikacji w 

odniesieniu do środków zaplanowanych w budżecie, 

- radny Tomasz Giniewski zakwestionował jakość wykonywanych prac równiarką na ul. 

Rumiankowej – zastępca Burmistrza zapewniła, że prace będą poprawione, 

- radna Beata Czuchrowska zapytała o koszt terenu rekreacyjnego przy ul.1 Maja – 

odpowiedział Burmistrz – ok.160-170 tys.zł. 

 

6. Pytania radnych i mieszkańców 

- radny Czesław Pudlik zapytał na jakim etapie jest budowa odcinka chodnika przy ul. 

Popiełuszki, -) czy jest już decyzja w sprawie wyniesionego chodnika na ul. Nowowiejskiej 

przy bazie transportowej, -) ile zadań wykonano w zakresie oświetlenia drogowego w roku 

bieżącym, 

- radna Beata Czuchrowska zapytała kiedy odbędzie się przetarg na utrzymanie parków, -) 

zapytała o prace wykonywane na drodze Krobielowice- Wojtkowic, -) kiedy rozpoczną się 

prace przy przebudowie  ulicy Zwycięstwa, 

- radny Tomasz Giniewski zapytał o realizację inwestycji w mieście: kiedy rozpoczną się prace 

oświetleniowe na ulicy Leśnej, remont bieżni i wymianę kortów, nakładkę Kąty Wrocławskie 

- Kozłów, pumptrack przy ul. 1 Maja , o budowę drogi ulicy Sybiraków, o osłony śmietnikowe 

na osiedlach 2 i 3 oraz o procent wykorzystania funduszy sołeckich, 

- radny Grzegorz Pacyna zgłosił problem słupków bez znaków drogowych na ul. Spóldzielczej, 

poruszył temat braku oflagowania miasta w dniu Święta Narodowego  11 listopada, -) zgłosił, 

że w ciągu ulicy Spółdzielczej stoi słupek, na którym nic nie ma, -) zapytał o dyskusję toczącą 

się na facebooku dotyczącą dzikich wysypisk śmieci, zapytał, czy do wykrywania sprawców 

wysypywania śmieci w miejscach niedozwolonych używa się fotopułapek, -) w ulicach 

Sybiraków i Przemysłowej stoją przekrzywione znaki drogowe, 

- radny Grzegorz Kołcz zapytał czy zimowe utrzymanie dróg ma terenie gminy i w mieście  -) 

kiedy odbędzie się przetarg na odbiór odpadów komunalnych, -) czy planowany jest przegląd 

witaczy, 

- radny Antoni Kopeć podziękował za ustawienie wiaty przystankowej na ul. Lawendowej w 

Krzeptowie, -) poruszył problem wywożenia ziemi w Jaszkotlu, zapytał, czy zostały dopełnione 



formalności dotyczące podwyższenia terenu, -) na ulicach Lipowej i Kościelnej w Smolcu stoją 

porzucone samochody, prosił  podjęcie działań, 

- radny Grzegorz Pacyna przekazał prośbę mieszkańców ulicy Sybiraków o wyrównanie drogi, 

-) na ulicy Sybiraków parkowane są samochody firmy przewozowej , co nie powinno mieć 

miejsca, 

- radny Piotr Sobko zapytał dlaczego w Smolcu oświetlenie drogowe działa w dzień, a nie w 

nocy, 

- radna Beata Czuchrowska zapytała, czy  przyznana gminie dotacja do przedszkola nie jest 

zagrożona, 

   

 

1. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

1.Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok, 

Przewodnicząca RM poinformowała, że wpłynęła uchwała RIO zobowiązująca radę do 

głosowania wniosku radnego Antoniego Kopeć o dokonanie zmian w uchwale zmieniającej 

uchwałę budżetową poprzez zmniejszenie planu wydatków w Dziale 750, rozdz. 75075 §4300 

o kwotę 50 000 zł., i zwiększenie planu wydatków w Dziale 600, rozdz. 60016, §6050 o kwotę 

50 000 zł.  

- radny Antoni Kopeć podtrzymał wniosek złożony 26 września, wnioskował wtedy aby z 

90 000 zł. na promocję, 50 000 zł. przeznaczyć na chodnik przy ul. Chabrowej, nie zmniejszać 

kwoty na nakładki asfaltowe, 

- Mecenas brała udział w posiedzeniu Kolegium RIO, zdaniem Skarbnik i Mecenas wniosek 

takiej treści nie bilansował budżetu ale zgodnie z uchwałą RIO radny powinien mieć szansę 

głosowania wniosku, 

- radny Piotr Sobko sugerował aby radny Antoni Kopeć zmienił przeznaczenie 50 000 zł, 

zaproponował przeznaczenie tej kwoty na zakup kruszywa, 

- radny Antoni Kopeć zdaje sobie sprawę, że wykonanie nakładek asfaltowych w grudniu jest 

raczej niemożliwe, wniosek powinien być głosowany we wrześniu, radny  myślał wtedy o 

wykonaniu nakładki asfaltowej na ul. Jagodowej, zgadza się z tym żeby pieniądze przeznaczyć 

na zakup kruszywa ale prosi aby nie zapominać o ulicy Jagodowej w Krzeptowie, 

- radny Grzegorz Kołcz uważa, że najlepszą promocją gminy jest wykonanie inwestycji, może 

lepiej wykonać jakiś chodnik, 

- radny Grzegorz Pacyna uważa, że za te pieniądze powinno się zrobić coś trwałego,  

- radny Piotr Sobko prosił aby nie wprowadzać zadań na pochopnie, uważa, że jest wiele miejsc 

wymagających utwardzenia, 

- radny Antoni Kopeć nie sądził, że dyskusja pójdzie w takim kierunku, dlatego powrócił do 

pierwotnej wersji wniosku, wnioskował o zmniejszenie w Dziale 750, rozdz. 75075 §4300 o 

kwotę 50 000 zł., i zwiększenie planu wydatków w Dziale 600, rozdz. 60016, §6050 o kwotę 

50 000 zł.  

- radny Wojciech Wójcik złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji i głosowanie nad 

wnioskiem radnego Antoniego Kopeć. 

Głosami 17 „za”,  2 „przeciw”,  1 „wstrzymujący się” wniosek podjęto. 

Przewodnicząca RM odczytała wniosek radnego Antoniego Kopeć o dokonanie zmian w 

uchwale zmieniającej uchwałę budżetową poprzez zmniejszenie planu wydatków w Dziale 750, 

rozdz. 75075 §4300 o kwotę 50 000 zł., i zwiększenie planu wydatków w Dziale 600, rozdz. 

60016, §6050 o kwotę 50 000 zł. 

Głosowanie wniosku zgłoszonego przez radnego Antoniego Kopeć. 

Głosami 12 „za”,  8 „przeciw” wniosek podjęto. 



 

Skarbnik omówiła projekt uchwały zgłosiła ustną poprawkę do projektu uchwały w związku z 

przegłosowanym wnioskiem.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju radny Jarosław Wojciechowski przedstawił 

pozytywną opinię do projektu uchwały 

 

Uchwałę podjęto głosami 16 „za”,  1 „przeciw”,  4 „wstrzymujące się” 

 

2.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kąty Wrocławskie, 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik, wyjaśniła, że radni otrzymali wcześniej błędne załączniki, 

co zostało skorygowane. WPF zmienia się , został dostosowany do wartości w związku z 

podjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju radny Jarosław Wojciechowski przedstawił 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

- radna Beata Czuchrowska zapytała dlaczego wyzerowana jest pozycja projekt kanalizacji 

południa, zapytała, czy są w budżecie pieniądze na sfinansowanie projektu kanalizacji południa 

gminy, 

- Skarbnik wyjaśniła, że zadanie nadal jest ale zlecono będzie ZGK sp. zo.o, 

- Burmistrz uzupełnił, że ZGK będzie projektował i realizował zadanie, 

- radny Antoni Kopeć prosił aby Burmistrz przemyślał zlecenie tego zadania spółce, która jest 

spółką prawa handlowego, spółka może wykonywać zadanie ale nie za darmo, 

- Burmistrz- gmina skanalizowana jest w 43-46 % , wykonanie projektu daje możliwość 

uzyskania pozwolenia na budowę południowej części gminy, ZGK nie będzie wykonywał 

kanalizacji za darmo, ze szkodą dla spółki, spółka zostanie dokapitalizowana, 

- Prezes ZGK – na dzisiaj spółka sporządziła koncepcję kanalizacji dla Pełcznicy i Nowej Wsi 

Kąckiej. Koncepcja będzie podstawą do ogłoszenia przetargu na opracowanie projektów, jeśli 

dokumentacja projektowa będzie zbyt droga to spółka sama opracuje dokumentację 

projektową. 

- Burmistrz – w WPF jest rozbita kwota na poszczególne miejscowości, Burmistrz przyjdzie z 

koncepcją do rady. 

- z-ca Burmistrza wyjaśniła, że w budżecie jest kwota ponad 600 tys. zł  na wykonanie projektu 

kanalizacji południa gminy 

- radna Beata Czuchrowska jest oburzona tym, że radzie przynosi się sprawy do opiniowania, 

- radny Grzegorz Pacyna chce aby doszło do dyskusji nad tematem kanalizacji, zaproponował 

zaplanowanie wspólnego posiedzenia Komisji Infrastruktury Technicznej i Zagospodarowania 

Przestrzennego z Komisją Budżetu i Rozwoju w celu omówienia koncepcji kanalizacji czterech 

miejscowości. 

 

Uchwałę podjęto głosami 13 „za”, 2 „przeciw”,  6 „wstrzymujących się”. 

 

 

3.Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych w roku 2021, 

Skarbnik omówiła informację – analizę zgłoszonych autobusów  do opodatkowania w latach 

20180-2020. 

Projekt uchwały omówiła zastępca kierownika wydziału PiO. Wyjaśniła, że stawki podatku 

rosną o 3,9%, wzrost stawek spowodowany jest wskaźnikiem inflacji. Prognozowane wpływy 



Pozytywną opinię do projektu uchwały przedstawili przewodniczący Komisji Budżetu i 

Rozwoju radny Jarosław Wojciechowski oraz przewodniczący Komisji Dróg, Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego radny Piotr Sobko. 

- radny Antoni Kopeć stwierdził, że wprowadzając w 2018 roku ulgę tylko dla jednej grupy 

pojazdów spowodowało , że dochody gminy rosną niewiele a przybyło wiele autobusów 

jeżdżących po drogach na terenie naszej gminy, 

- Burmistrz uznał, że decyzja była słuszna, ponieważ pomogła wielu przedsiębiorcom, 

- radny Antoni Kopeć – były to działania na rzecz jednej grupy, problem dzisiaj mają wszystkie 

firmy transportowe, 

- zastępca kierownika wydziału PiO wyjaśniła, że dla pozostałych grup zastosowano stawki 

minimalne jeśli zostały określone, jeśli nie to zostały zastosowane stawki podobne do stawek  w 

gminach ościennych, 

- radny Grzegorz Pacyna stwierdził, że będzie przeciwny uchwale, ponieważ pomiędzy stawką 

ministerialną a stawkami przyjętymi w uchwale jest różnica, jest to ubytek w budżecie gminy 

oraz ubytek z tytułu subwencji, 

- Skarbnik wyjaśniła, że obniżenie stawek podatku ma wpływ na wysokość subwencji 

wyrównawczej 

- radny Piotr Sobko stwierdził, że radni są przeciwni uchwale ale nie proponują nic innego, 

zdaniem radnego jest to uciekanie od odpowiedzialności, 

- radny Grzegorz Pacyna – to pracownicy powinni składać propozycje radnym. 

 

Uchwałę podjęto głosami 11 „za”,  6 „przeciw”,  4 „wstrzymujące się”. 

 

4.Projekt uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Kąty Wrocławskie 

z Organizacjami Pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w 2021 r. 

Projekt uchwały omówiła Monika Romańska  

Pozytywną opinię do projektu uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury 

i Sportu radna Katarzyna Sebza-Sztul. 

 

Uchwałę podjęto głosami 17 „za”,  2 „wstrzymujące się”. 

 

5.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Kątach Wrocławskich, 

Projekt uchwały omówiła zastępca kierownika wydziału GiGP. Pozytywną opinię do projektu 

uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Dróg, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

radny Piotr Sobko. 

- radny Grzegorz Pacyna jest zdania, że w mieście nazwy ulic powinny być inne niż nazwy 

roślin, zaproponował nazwę ulicy Zbigniewa Herberta, 

- Agnieszka Zakrzewska wyjaśniła, że jest to ulica na osiedlu 4Living, proponowana nazwa 

koresponduje z sąsiednimi nazwami ulic, 

- radny Grzegorz Pacyna wnioskował o zdjęcie z porządku obrad projektu tej uchwały, 

- radny Jarosław Wojciechowski zapytał, czy projekt uchwały był opiniowany przez radę 

osiedla nr 5, 

- Agnieszka Zakrzewska wyjaśniła, że w 2015 roku rada uchyliła zapis w Statucie osiedla 

dotyczący opiniowania projektów uchwał. 

 

Przewodnicząca RM poddała pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad uchwały w 

sprawie nadania nazwy ulicy w mieście Kąty Wrocławskie. 



Głosami 9 „za”,   6 „przeciw”,  6 „wstrzymujących się” wniosku nie przyjęto. 

Uchwałę podjęto głosami 10 „za”,  6 „przeciw”,  5 „wstrzymujące się” 

 

6.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bogdaszowice, 

Projekt uchwały omówiła zastępca kierownika wydziału GiGP. Pozytywną opinię do projektu 

uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Dróg, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

radny Piotr Sobko. 

Uchwałę podjęto głosami 20 „za”, 1 „wstrzymujący się”. 

 

7.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Smolec- ul. 

Marcepanowa, 

Projekt uchwały omówiła zastępca kierownika wydziału GiGP. Wyjaśniła, że jest to prywatna 

droga wewnętrzna . Pozytywną opinię do projektu uchwały przedstawił przewodniczący 

Komisji Dróg, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego radny Piotr Sobko. 

Uchwałę podjęto głosami 21 „za”,  

 

8.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Smolec – ul. Ślężańska, 

Projekt uchwały omówiła zastępca kierownika wydziału GiGP. Wyjaśniła, że jest to prywatna 

droga wewnętrzna między ulicą Starowiejską i Dębową. Pozytywną opinię do projektu uchwały 

przedstawił przewodniczący Komisji Dróg, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego radny 

Piotr Sobko. 

Uchwałę podjęto głosami 21 „za”,  

 

9.Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Smolec - ul, Bażantowa, 

Babia 

Projekt uchwały omówiła zastępca kierownika wydziału GiGP. Wyjaśniła, że ul. Bażantowa 

Babia jest drogą gminną. Negatywną  opinię do projektu uchwały przedstawił przewodniczący 

Komisji Dróg, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego radny Piotr Sobko. 

- radny Grzegorz Pacyna stwierdził, że nazwa Babia nie brzmi po polsku 

Głosami  4 „za”,  12 „przeciw”,  4 „wstrzymujące się” uchwały nie podjęto . 

 

10.Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Smolec- ul. 

Kukurydziana, Żytnia, Pszeniczna,  

Projekt uchwały omówiła zastępca kierownika wydziału GiGP. Wyjaśniła, że nazwa dotyczy 

dróg gminnych. Pozytywną opinię do projektu uchwały przedstawił przewodniczący Komisji 

Dróg, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego radny Piotr Sobko. 

Uchwałę podjęto głosami 20 „za”,  

 

11.Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii gminnych dróg publicznych 

oraz ustalenia jej przebiegu, 

Projekt uchwały omówił kierownik wydziału Dróg i Transportu Grzegorz Sulich. Odczytał 

numery działek w Nowej Wsi Wrocławskiej objętych uchwałą. Zasadnym jest przejęcie całej 

drogi. Pozytywną opinię do projektu uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Dróg, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego radny Piotr Sobko. 

Uchwałę podjęto głosami 19 „za”,  1 „wstrzymujący się” 

 

12.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów w północnej części obrębu Zabrodzie, 



Projekt uchwały omówił kierownik wydziału GiGP. Wyjaśnił, że planem objęty będzie teren 

24 ha. Trzy projekty uchwał, które wniesiono pod obrady sesji rady dotyczą terenów pod 

aktywność gospodarczą. Terenów inwestycyjnych w gminie jest już niewiele. Celem planów 

jest wyznaczenie terenów inwestycyjnych. Tereny te należą do Skarbu Państwa, Związków 

Wyznaniowych i Starostwa Powiatu Wrocławskiego. Zakres planu obejmuje tzw. oś inkubacji, 

która nie będzie realizowana przez miasto Wrocław. Tereny te mają bezpośrednie 

wyprowadzenie do ul. Kwiatkowskiego. Teren ten uzbrojony jest w infrastrukturę, przez 

nieruchomości  przebiega gazociąg i linia wysokiego napięcia, jest woda istnieje też możliwość 

odprowadzenia ścieków. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Technicznej i Zagospodarowania Przestrzennego radny Dawid Ludwikowski. 

- radna Danuta Drożdż zapytała dlaczego planem nie objęto 16 ha gruntów prywatnych, czy 

odbyło się spotkanie z mieszkańcami Zabrodzia 

- Burmistrz odpowiedział, że planem nie objęto gruntów prywatnych, z mieszkańcami 

Zabrodzia odbyły się rozmowy telefoniczne, 

-radny Grzegorz Pacyna zapytał ile terenów oczekuje w Ministerstwie na odrolnienie, 

- Burmistrz odpowiedział, że tereny inwestycyjne  ok 150 ha  przy drodze nr 35 w 

Gniechowicach, w tym momencie nie ma żadnego innego wniosku na tereny inwestycyjne. 

Pozostało w rezerwie bardzo niewiele terenów pod aktywność gospodarczą. 

Uchwałę podjęto głosami 18 „za”,  2 „przeciw”,  1 „wstrzymujący się”, 

   

13.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu Zabrodzie, 

Projekt uchwały omówił kierownik wydziału GiGP. Wyjaśnił, że jedna działka będzie  buforem 

dla istniejącej zabudowy , będzie przeznaczona pod usługi. Pozytywną opinię do projektu 

uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej i Zagospodarowania 

Przestrzennego radny Dawid Ludwikowski. 

Uchwałę podjęto głosami 18 „za”,  2 „przeciw”,  1 „wstrzymujący się”, 

 

 

14.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego  części obrębów  Zabrodzie i Mokronos Dolny, 

Projekt uchwały omówił kierownik wydziału GiGP. Wyjaśnił, że planem objęto teren 45 ha, 

wyjazd z nieruchomości bezpośrednio na rondo w drodze 347. Pozytywną opinię do projektu 

uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej i Zagospodarowania 

Przestrzennego radny Dawid Ludwikowski. 

- radny Grzegorz Pacyna zapytał o finansowanie planu – kierownik wydziału odpowiedział, że 

plany będą sfinansowane ze środków wydziału. 

Uchwałę podjęto głosami 18 „za”,  2 „przeciw”,   

 

15.Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w 

skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kąty Wrocławskie, 

Uchwałę omówiła Anna Królikowska pracownik wydziału GK. Pozytywną opinię do projektu 

uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Spraw Społecznych radny Sebastian Kotlarz. 

- Burmistrz podziękował radnym i pracownikom za zaangażowanie w opracowanie uchwały. 

Uchwałę podjęto głosami  20 „za”,    1 „wstrzymujący się”, 

 



16.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia „Rzeczpospolita 

Samorządna”, 

Projekt uchwały omówiła Sekretarz. Pozytywną opinię do projektu uchwały przedstawił 

przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju radny Jarosław Wojciechowski. 

Uchwałę podjęto głosami 17 „za”,  1 „przeciw”,  1 „wstrzymujący się”, 

 

17.Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 30 września 2020 r. 

dotyczącej  wykonania nakładki asfaltowej na ulicy Jagodowej w Krzeptowie, 

- radny Antoni Kopeć stwierdził, że nie powinno dojść do składania petycji, 

- radny Jarosław Wojciechowski zapytał, czy Komisja Skarg, Wniosków i Petycji otrzymała 

odpowiedź Burmistrza na petycję – Burmistrz odpowiedział, że nie ale będą podjęte działania, 

- radny Piotr Sobko zapytał, czy poprzez Komisję Skarg, Wniosków i Petycje będą realizowane 

gminne inwestycje, 

- Mecenas wyjaśniła, że petycja wpłynęła dwutorowo, być może  był to celowy zabieg, petycję 

trzeba załatwić, czyli odpowiedzieć, jakie działania mogą być podjęte, 

- przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, radny Tomasz Giniewski poinformował, 

że była to pierwsza tego rodzaju  petycja, komisja nie chciałaby decydować o inwestycjach, 

- radna Anna Krawczyk-Herbut ma poczucie, że petycją załatwi się więcej, 

- radny Piotr Sobko stwierdził, że jest to precedens, który otworzy furtkę innym, 

- Mecenas – radni zagłosują nad treścią udzielenia odpowiedzi mieszkańcom. 

Uchwałę podjęto głosami 10 „za”,  1 „przeciw” 9 „wstrzymujących się” 

 

18.Projekt uchwały w sprawie zmiany w Statucie Gminy Kąty Wrocławskie, 

Projekt uchwały omówiła Mecenas, zmiana Statutu dotyczy reasumpcji głosowania, forma 

składania wniosku nie została określona aby nie zawężać możliwości . Jest to tylko jedna 

zmiana. 

- radny Jarosław Wojciechowski zaproponował doprecyzowanie składania wniosku i dopisanie 

„w formie ustnej bądź pisemnej”, 

- Burmistrz wniósł autopoprawkę do uchwały, wnioskował o dopisanie w § 1 „na pisemny lub 

ustny wniosek”. 

Uchwałę podjęto głosami 20 „za” 

 

19.Prpjekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/288/16 Rady Miejskiej w Kątach 

Wrocławskich z dnia 25 sierpnia 2016 r. w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania 

i pozbawiania oraz wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień za osiągnięte 

wyniki sportowe. 

Projekt uchwały omówiła Mecenas.  Wyjaśniła, że zmiana dokonywana jest na wniosek 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu.  Burmistrz wprowadził autopoprawkę do uchwały, 

proponując zapis  w  § 2, ust.1,  pkt 4 otrzymuje brzmienie „jest członkiem kadry narodowej 

w swojej kategorii wiekowej ”, 

- radny Jarosław Wojciechowski złożył wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały, radni powinni otrzymać uchwałę z autopoprawką, radny skrytykował uzasadnienie 

do uchwały. 

Głosami 9 „za”.  8 „przeciw” wniosek nie został przyjęty. 

- Mecenas zapewniła, że zostanie naniesiona autopoprawka oraz zostanie zmienione 

uzasadnienie, z opisaniem wprowadzonej do uchwały zmiany. 

Uchwałę podjęto głosami 15 „za”,  2 „przeciw”,  3 „wstrzymujące się”  

 



7. Odpowiedzi na pytania radnych i mieszkańców 

- roczny przegląd dróg i mostów jest obowiązkowy, koszt przeglądu w tym roku 15 000 zł. w 

roku przyszłym odbędzie się przegląd pięcioletni, 

- projekt chodnika przy ul Popiełuszki został złożony do uzgodnień, 

- prawo nie dopuszcza stosowania zabezpieczenia w formie podniesionego krawężnika, 

- przetarg na utrzymanie parków odbędzie się po uchwaleniu budżetu,  

- przebudowa ulicy Zwycięstwa, wykonawca pojawi się niebawem, 

- znaki drogowe zostały ukradzione, będą zakupione i zamontowane  na słupkach, 

- sprawie parkowania autobusów na ulicy Sybiraków zostanie wystosowane pismo, 

- w sprawie flag w mieście zostało wydane zarządzenie Burmistrza nr 460 z 8 lipca 2020 r. 

dotyczące podnoszenia flagi, zapisy zarządzenia zostały niewłaściwie zinterpretowane, w 

przyszłości będzie kontynuowana dotychczasowa tradycja, 

- w sprawie fotopułapek na dzikich wysypiskach śmieci zostanie udzielona odpowiedź 

mailowa, 

- w sprawie wywożonej ziemi w Jaszkotlu - 17 listopada wystosowano pisma do firmy z 

Poznania w sprawie zanieczyszczania drogi 347 oraz do Komendy Miejskiej Policji w 

sprawie  nie przestrzeganie zasad ruchu drogowego, w dniu wczorajszym, po przerwie,  firma 

ponowiła działania, wysypano 17 wywrotek ziemi, była interwencja policji, nałożono mandaty, 

samochody jadą z lotniska,  

- w sprawie samochodów porzuconych w Smolcu na ulicy Kościelnej i Lipowej, policja stoi na 

stanowisku, że nie stanowią one zagrożenia i mogą stać, 

- na ulicy Chłopskiej w Smolcu była awaria zegarów czasowych, zegary zostały wymienione, 

oświetlenie powinno działać bez zarzutu, 

- dofinansowanie ze środków zewnętrznych do budowanego żłobka nie jest zagrożone, 

- na drodze Krobielowice - Wojtkowic realizowana jest wymiana nawierzchni, lany jest asfalt, 

drogę poszerzano do wymiarów bardziej normatywnych, 

- przetarg na zimowe utrzymanie dróg na terenie gminy jest w trakcie, zimowe utrzymanie dróg 

w mieście rozważa się zlecenie zadania ZGK sp. zo.o , 

- przetarg na wywóz odpadów komunalnych o dużej wartości, odbędzie się po opublikowaniu 

na platformie internetowej, 

- witacze, będzie dokonany przegląd, 

- inwestycje realizowane w mieście: 

-) przebudowa ul. Zwycięstwa koszt 2 886 422 zł. przekazano dziennik budowy, uzgodniono 

organizację ruchu, 

-) oświetlenie ul. Leśnej zostanie wykonane do marca 2021 r. 

-) kompleks sportowy – bieżnia  jest realizowana koszt 696 699 zł.  

-) korty tenisowe zakończenie 15 grudzień 2020 r. koszt 156 886 zł. 

-) nakładka asfaltowa do Kozłowa, zakończenie 15 grudzień 2020 r. 

-) chodnik na ulicy Chabrowej w trakcie procedowania,  najniższa oferta 27 277 zł.  

-) pumptrack przy ul. 1 Maja koszt 128 803 zł, termin zakończenia 23 marca  2021 r. 

- budowa ul.  Sybiraków jesteśmy po otwarciu przetargu , najniższa oferta 1 894 188 zł ., jest 

to zadanie dwuletnie, 

- osłony śmietnikowe na osiedlach 2 i 3 będą wykonane do do 30 grudnia 2020 r. 

- fundusz sołecki - szacuje się, że wykonanie do końca roku będzie na poziomie 80-85 %, 

- wykonano 113 punktów oświetleniowych 571 000 zł. 45 szt. ze środków niewygasających, 

68 szt. z budżetu 2020 r. 

 

8. Sprawy różne, wolne wnioski 



Przewodnicząca RM prosiła o przygotowywanie planów pracy komisji. 

 

 

Na tym porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca zamknęła XXVIII sesję Rady 

Miejskiej w Kątach Wrocławskich. 

 

Protokołowała : Alicja Sawoniewicz 

 


